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Abstract

This study attempts to shed light on the actual problems 

facing Sudanese secondary schools students in developing their 

reading skill, and tries to find solutions . The researcher adopted 

a descriptive , analytical method of investigation. Data has been 

calculated  statistically.  The  research  population  of  this  study 

consists of teachers of secondary schools and students of first 

year  of secondary schools , the sample of the study is  (30) 

teachers to the questionnaire and (20) students to the test in the 

White Nile state. ALgitaina locality. It is noticed that most of 

secondary schools students face difficulties in reading English 

comprehension in addition, the SPINE series is not enough to 

develop  student's  reading.  In  the  lights  of  the  findings  the 

researcher  recommends  that  teachers  need  to  have  regular 

training so as to be able to teach reading skill efficiently. Also 

teachers  must  use  different  techniques  in  teaching  reading 

according to their student's level. Therefore , students should be 

provided with additional reading materials beside the text book 

to develop their reading skills. 

From all that mentioned above secondary school students 

need much efforts from the educationalists , in order to facilitate 

, encourage and develop their students' reading skill. To do that . 

They have to plan and select suitable strategies and techniques 

that lead  to fulfill their purposes. 
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ةةةة ةةةةةةة ةةةةةة ةةةةةةة

التي         الحقيقية المشكلت على الضوء إلقاء الدراسة هذه  تحاول

لإيجاد           محاولة في ، القراءة مهارة لتطوير الثانوية المرحلة طلب  تواجه

   . لها   المناسبة الحلول

تحليل            تم ذلك وبموجب التحليلي الوصفي الأسلوب الباحث  أنتهج

الثانوية           المرحلة معلمي على البحث مجتمع أحتوي وقد ، ًا إحصائي  البيانات

على          العينات واشتملت الخصوص وجه على الثانوي الأول الصف  وطلب

و   30 ًا .  20معلم الملحظ      –   من القطينة محلية الأبيض النيل ولية من ًا  طالب

بالإضافة           ، القراءة في مشاكل يواجهون الثانوية المرحلة طلب معظم  أن

مخرجات            ضوء وعلى القراءة مهارة لتطوير ٍف كا غير الدراسي المنهج أن  إلي

يؤدوا           لكي للمعلمين منتظم تدريب هنالك يكون بأن الباحث يوصي  البحث

تدريس            في متنوعة وسائل المعلمين يستخدم أن يجب وأيضا ، بكفاءة  دورهم

       . الطلب    يزود أن يجب ذلك إلي أضف الطلب لمستويات وفقا  القراءة

. القراءة           مهارة تطوير من يتمكنوا لكي الحالي المنهج بجانب إضافية بمواد

بذل            إلي يحتاجون الثانوية المرحلة طلب أن يتضح ًا سابق ذكر  ومما

وتشجيع            للقراءة تسهيل من ، التعليم وإدارات المعلمين من الجهد من  المزيد

واختيار           السليم بالتخطيط ذلك ويكون ، المهارة هذه يطوروا لكي  الطلب

. المنشودة         أهدافهم تحديد من تمكنهم التي المناسبة والوسائل  الستراتيجيات
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